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VAVrečník
P R E  V Š E T K Ý C H   O B Y V A T E Ľ O V   A   R O D Á K O V 

Vydáva: Obec Vavrečka 3/2013

Vavrečský jarmok sa stáva pre 
našu dedinku  tradíciou. V 
tejto uponáhľanej dobe sa 
ľudia aspoň na chvíľu zastavili 
a vytvorili spolu príjemnú 
atmosféru. 
Pani Alena Hvoľková spolu s 
PRIATEĽMI a so starostom  
obce otvorili tretí ročník 
Vavrečského jarmoku.
Na nádvorí obecného úradu sa 
pýšili vavrečský chovatelia 
zvieratiek  a zručný kováč Miro 
Krivda, ktorý ohňom a 
kladivom pretváral kusy železa 
v umelecké skvosty. Nemohlo 
chýbať praskanie bičom, ktoré 
si vyskúšali mnohí návštevníci. 
Priestory nádvoria doplnili 
variči bryndzových halušiek. 
Tohtoročnej súťaže „Najlepší  
Bryndzák“ o pohár starostu 
obce súťažilo päť družstiev v 
zložení hasičov, poslancov, 
hudobníkov, dorastencov a 
samozrejme nemohol chýbať 
obľúbený klub dôchodcov. 
Všetci varili o sto šesť  a 
porota to nemala vôbec 
jednoduché. Tohtoročným 
Bryndzákom sa napokon stalo 
družstvo hasičov. Druhé  
miesto si vyvarili poslanci a to 
tretie hudobníci. O dobrú 
náladu  a spev  sa starali 
miestne mladé talenty, gajdoši 
zo Sihelného a kapela 
Vavrečanov  3M a 3F. Sálou sa 
šírila dobrá nálada rovnako 
ako vôňa domáceho chleba, 
šišiek a langošov. Príjemnú 
atmosféru spríjemňovali 
dievčence v krojoch a zábavná 
moderátorská dvojica Samuel 
a Soňa. Ženičky s klubu 
dôchodcov napiekli chutné 
záviny a koláče. Chýbať 
nemohla ani kapustnica, syry  
a korbáče. Svoju šikovnosť 

predviedli tiež mládenci 
pečením vianočných oblátok.  
Návštevníci sa mohli zahriať v 
šenku vareným vínkom či 
hriatym a svoj žalúdoček 
pomastiť voňavým chlebíkom 
s masťou a cibuľkou. Remesel-
níci svojou zručnosťou 
predvádzali  umenie kutím  
kosy ,ručnou výrobou hrablí , 
strúhaním  porísk, brúsením 
nožov, pílením dreva. Tety 
párali perie, lúskali mak, 
cepmi vymlátili obilie a 
nechýbalo ani búchanie 
krosien a paličkovanie. Akoby 
to bolo keby sme zabudli na 
dvojicu  Miladku s Albínkom , 
ktorí tlačili kapustu, cukrár s 
čokoládovou fontánou a 
zdobením medovníkov robil 
najväčšiu radosť deťom. K 
spestreniu prispela tiež Katka 
Škapcová- Zanovitová svojou 

umeleckou zbierkou bábik s 
ručne šitými šatmi a Anton 
Volček z Brezy výstavou 
starého náradia. Šperkári,  
keramikári, výrobcovia 
voňavých sviečok, výšivkári, 
šúpoliari, deti zo ZŠ a MŠ a 
ostatní remeselníci boli 
súčasťou krásnej atmosféry 
bez, ktorej by nebol jarmok 
jarmokom. Remeselníci 
ponúkali výrobky aj na predaj 
a tak potešili nejedného z nás. 
Veľká vďaka patrí sponzorom a 
obecnému úradu, bez ktorých 
by organizácia jarmoku bola 
podstatne zložitejšia. Výťažok 
z tomboly bude použitý na 
výrobu krojov, ktoré budú 
slúžiť  na ďalšie obecné  akcie.
Ďakujeme všetkým, ktorí sa 
podieľali na príprave Vavreč-
ského jarmoku a už teraz sa 
tešíme na ďalší ročník. (ah)

Vavrečský jarmok už po tretíkrát  a opäť lepší

Tkanie domácich kobercov.

Jozef Mikos pri výrobe poriska, v pozadí „Doktor“ brúsi nože.

Predseda Národnej rady 
Slovenskej republiky rozhod-
nutím č. 191/2013 Z. z. 
vyhlásil voľby do orgánov 
samosprávnych krajov a určil 
deň ich konania na sobotu 9. 
novembra 2013. V našej obci 
bude jeden okrsok, jedna 
volebná miestnosť. Tieto voľby 
do orgánov samosprávnych 
krajov prichádzajú však s 
jednou zmenou. Nebudú sa 
konať v zasadacej miestnosti 
obecného úradu, ale v 
kancelárii p. Pavlákovej, 
pretože vchod do kultúrneho 
domu (a to aj do zasadacej 
miestnosti) bude využívaný na 
iné účely. Vchádzať do 
volebnej miestnosti sa bude 
cez obecný úrad.  Voliť môže 
každý občan, ktorý má trvalý 
pobyt na území v obci. Každý 
volič je povinný preukázať sa 
pred hlasovaním preukazom 
totožnosti. Od okrskovej 
volebnej komisie dostane volič 
jeden hlasovací lístok pre 
voľby predsedu samosprávne-
ho kraja, jeden hlasovací lístok 
na voľby do zastupiteľstva 
samosprávneho kraja a 
prázdnu obálku opatrenú 
odtlačkom úradnej pečiatky 
obce. Na hlasovacom lístku na 
voľby predsedu zakrúžkuje 
volič poradové číslo iba 
jedného kandidáta a na 
hlasovacom lístku na voľby 
poslancov zastupiteľstva 
zakrúžkuje poradové čísla 
jednotlivých kandidátov, 
najviac však toľko, koľko má 
byť v príslušnom obvode 
zvolených kandidátov - v 
našom prípade päť. Upravené 
hlasovacie lístky volič vloží do 
obálky a vhodí do volebnej 
schránky.  
Starosta

Voľby do VÚC

Družstvo mužov po jesennej časti na predposlednom mieste

Družstvo mužov je v V. lige 
skupina B už druhý rok. Po 
úspešných záchranárskych 
prácach v prechádzajúcom 
ročníku sme sa udržali v 
súťaži. Futbaloví odborníci 
hovoria, že práve druhý rok je 
omnoho náročnejší ako ten 
prvý. V našom prípade sa to 
potvrdilo na sto percent. 
Trénerské kormidlo odovzdal 
Ignác Hrkeľ novému trénerovi 
Jánovi Otrubovi. I keď sa 
funkcionárom podarilo dať 
dokopy káder z hráčov, ktorí 
hrávali či už v dospelých alebo 
v mládežníckych súťažiach 3. 
ligu a vyššie, očakávané 
výsledky sa nedostavili. Po 
úvodnej prehre v Demänovej 
4:0 a domácej remíze 1:1 s 
Martinom B začala v Bobrove 
prehrou 2:0 séria nešťastných 
zápasov v ktorých sme 
nezískali ani bod. V Černovej 
prehra 2:0, doma s Diviakmi 
0:1. V Likavke po prvom 
polčase družstvo prehrávalo 

4:0 do konca stretnutia sa 
podarilo dotiahnuť na 4:3 a 
slušne našlapnutú hru 
prerušili až rozhodcovia v 80. 
Minúte červenou kartou pre 
Stolárika, nasledovalo 
vylúčenie trénera a v 90. 
minúte ešte aj červenou pre 
Petra Sklarčíka. 
Disciplinárna komisia Stredo-
slovenského futbalového 
zväzu udelila previnilcom 
tresty v podobe dištancu pre 
Stolárika 4 zápasy, pre 
Sklarčíka a trénera Otrubu 
stop v podobe piatich zápasov. 
A tak sa ďalšie dve kola bez 
opory kapitána Stolárika 
odohrali bez zisku bodu na 
domácej pôde s Kláštorom 1:2 
a prehrou v Palúdzkej 3:1. Na 
konci septembra sme na derby 
doma privítali poslednú 
Zubrohlavu. Tento zápas 
konečne priniesol dlho 
očakávané tri body.  Elán ktorý 
družstvo získalo priniesol 
fantastickú výhru 0:4 v 

Liskovej. Bravúrnymi strelcami 
boli Kurtulík, Holmík 2 a 
Hrubjak. Domáca remíza s 
dobre hrajúcou Dúbravou  0:0. 
Ďalšia remíza v Bešeňovej 1:1. 
Posledný zápas doma  s 
predposlednými Dražkovcami 
v podobe prehry 1:2 priniesol 
opäť veľké sklamanie. A tak 
muži zimujú pred poslednou 
Zubrohlavou na 13. mieste so 

ziskom 9 bodov. Bohužiaľ to 
nie je umiestnenie, ktoré by 
sme vzhľadom k zloženiu 
kádra očakávali. 
Opäť bojujeme s účasťou na 
tréningoch pre pracovné 
povinnosti a disciplínou hlavne 
u mladších hráčov. 
Preto je umiestnenie v tabuľke 
po jesennej časti V. ligy také 
aké je. 

Tabuľka muži po 13. kole

Tabuľka žiaci po 11. kole
Tabuľka dorast po 13. kole

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14

TJ Sokol Zubrohlava

OŠK Bešeňová
Dynamo Diviaky
Máj Ružom. - Černová
MŠK Format Martin B
ŠK Demänová
OŠK Likavka

OŠK Agro Baník Dúbrava
ŠK1 Olympia Bobrov
FC 34 L.Mikuláš - Palúdzka
Družstevník Dražkovce

TJ Slovan Magura Vavrečka

FC TVS Kláštor p. Znievom

OŠK Lisková

Roháče Zuberec
TJ Sokol Zubrohlava
Družstevník Or. Polhora
TJ Slovan Mag. Vavrečka
TJ Novoť
TJ Fatran Zázrivá
OŠK Hruštín
TJ Družstevník Mútne
FK Nižná
TJ Slávia Rabčice
TJ Tatran Krušetnica
TJ Blatná Habovka

Tatran Zákamenné
FK Slovan Trstená
Tatran Oravské Veselé
Družstevník Or. Polhora
TJ Slovan Mag. vavrečka
Oravan Rabča
OŠK Ludrová
OŠK Likavka
OŠK Lisková
MFK Dolný Kubín
1. OFC Lipt. Sliače
Roháče Zuberec
TJ Tatran Chlebnice
Drusžtevník Dlhá n/Or.

13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13

11
11
11
11
11
11
11
11
11
11
11
odhlásené

13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13
13

10
9
8
8
8
7
6
5
4
4
4
3
2
2

9
9
6
5
5
5
4
3
3
2
1

11
10

9
7
5
5
5
4
3
4
3
3
3
3

2
1
3
1
1
2
1
1
3
2
1
1
3
0

1
0
3
2
2
1
3
3
0
0
1

0
0
1
3
2
2
2
4
5
2
4
3
2
0

1
3
2
4
4
4
6
7
6
7
8
9
8

11

1
2
2
3
4
5
4
5
8
9
9

1
3
3
3
6
6
6
5
5
6
6
7
8

10

37:9
29:13
28:15
31:19
27:17
18:13
15:15
15:19
12:19
21:30
18:32
15:29
13:22
11:38

32:6
50:13
26:21
27:14
29:28
17:25
26:28
19:13
13:28
13:48

9:36

39:10
41:51
49:22
28:21
23:16
29:28
26:30
27:25
26:26
24:34
18:40
29:39
11:27
17:48

29
28
27
22
22
20
16
16
15
11
10
10

9
6

28
27
21
17
17
16
15
12

9
6
4

33
30
28
24
17
17
17
16
14
14
13
12
11

9

Dorastenci v IV. lige úspešní Žiacky káder na peknom 4. mieste

Do nového ročníka odovzdal 
Miroslav Ujmiak vedenie 
novému trénerovi Ivanovi 
Dorošovi. Dobre zohratý a 
hráčsky stabilný tím aj v štvrtej 
lige prináša radosť z hry. 
Nebyť pár drobných pochybe-
ní ku koncu niektorých 
zápasov, ktoré vyplývajú s ešte 

nie dobrej fyzickej kondície, 
kedy chlapci už nevládzu, 
mohli byť tabuľkové umiestne-
nie o niečo lepšie. Podľa 
trénera káder má na to aby sa 
v tak kvalitnej súťaži zabojoval 
u čo najlepšie umiestnenie. 
Vďaka Vám chlapci má 
mládežnícky futbal budúcnosť.

Postupom do najvyššej súťaže 
Oravského futbalového zväzu 
oslavovali koniec minulého 
ročníka aj žiaci. Pod vedením 
trénera Mariána Rentku 
ukazujú veľmi dobré výsledky 
hlavne na domácej pôde. 
Okrem fyzičky je však treba 

popracovať aj na disciplíne 
chlapcov. Zbytočné komentáre 
na adresu spoluhráčov a 
trénera odputávajú od hry.
Pekné štvrté miesto by mohlo 
byť na jar ešte krajšie pokiaľ 
chalani zaberú a bude priať aj 
kúsok toho futbalového štastia
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Príhovor

Úvodom sa 
chcem 
ospravedlniť, 
že obecné 
noviny 
vychádzajú 

neskôr, no snažili sme sa, aby 
terajšie číslo obecných novín 
bolo po každej stránke 
naplnené aktuálnymi informá-
ciami. Boli sme odhodlaní 
počkať, i keď sme nevedeli s 
presnosťou kedy sa dokončí 
kuchyňa v kultúrnom dome, 
ktorú sme prerábali z dotač-
ných finančných prostriedkov 
a ktorú sme Vám chceli už v 
týchto novinách prezentovať. 
Počkali sme si aj na vyjadrenia 
od kompetentných osôb čo sa 
týka jednoduchých pozemko-
vých úprav a dlho spomínanej 
kanalizácie. I napriek tomu, že 
vo vyššie uvedenom prípade 
boli v obci dva verejné hovory, 
prichádzalo k akýmsi nedo-
rozumeniam a dezinformáciá-
m. Z toho dôvodu sme oslovili 
kompetentných a požiadali o 
príspevky. Pevne veríme, že si 
v tomto čísle obecných novín 
nájdete dostatočné množstvo 
informácii, azda o najviac 
hovorených dianiach v našej 
obci. Starosta

Informujeme o zmene 
pracovnej doby na obecnom 
úrade.
Pondelok               7:00 – 15:00
Utorok                    7:00 – 15:00
Streda                    7:00 – 16:30
Štvrtok                   7:00 – 15:00
Piatok                    7:00 – 15:00

Od tejto sezóny sa Hokejový 
klub Vavrečka zúčastňuje 
Oravskej hokejovej ligy. 
Nadšencom sa podarilo dať 
dokopy a organizačne patria 
pod obecnú telovýchovu. 
Obec im bude prispievať z 
rozpočtu podobne ako 
futbalistom. Viac info v 
ďalšom čísle

Peniaze z EÚ pre projekt: „ 
Podpora pokračovania 
cezhraničnej spolupráce obcí 
Vavrečka a Lekawica aktivizá-
ciou miestneho obyvateľ-
stva“.

Program cezhraničnej 
spolupráce Poľsko – Slovenská 
republika 2007 – 2013 sa blíži 
ku koncu,  to znamená, že 
peniaze z Európskej únie pre 
mikroprojekty  v najbližšom  
období nebudú. Obec 
Vavrečka podala žiadosť o 
finančný príspevok z tohto 
programu ešte vlani.  Mali sme 
v pláne vybaviť kuchyňu v 
Kultúrnom dome novým 
kuchynským zariadením. 
Žiadosť nám  najskôr zamietli. 
Zostali sme visieť ako prví pod 
čiarou. O to väčšiu radosť sme 
mali, keď prišla v júli správa, že 
náš  projekt s názvom : „ 
Podpora pokračovania 
cezhraničnej spolupráce obcí 
Vavrečka a Lekawica aktivizá-
ciou miestneho obyvateľstva“   
nám podporia. Mierne nám 
síce zobrali z rozpočtu financií 
a museli sme zmeniť aj časový 
harmonogram, ale výsledok je 
podpísaná zmluva na 35 841 
€, z toho 10 % financuje štát a 
5 % prispeje žiadateľ, čiže 
obec. Projekt sa bude 
realizovať  v období od 
septembra do konca mája. V 
rámci projektu sa budú konať 
aktivity – Čarovná noc pre deti 
zo základnej školy, futbalový 
turnaj v Lekawici pre futbalis-
tov bez rozdielu veku, jarná 
akcia s názvom Za poľskými 
špecialitami do obce Lekawica 
a nakoniec súťaž vo varení a 
spoločný Deň matiek vo 
Vavrečke.  Čarovná noc pre 

deti  sa bude konať v Kultúr-
nom dome vo Vavrečke. Deti 
túto akciu samozrejme veľmi 
dobre poznajú, pretože sa 
koná pravidelne od roku 2008. 
Tento krát sa na nej zúčastní aj 
20 detí z Lekawice, ktoré sa 
budú podieľať aj na programe 
počas nej. Pod vedením pani 
učiteliek sa bude divadlovať, 
kvízovať, čítať a zabávať. Budú 
aj nejaké odmeny, spoločná 
večera a samozrejme spánok v 
Kultúrnom dome. Futbalový 
turnaj sa bude konať vo 
februári v športovej hale v 
Lekawici, bude sa hrať halový 
futbal zmiešaných družstiev o 
víťazný  pohár. Podujatie  Za   
poľskými špecialitami sa bude 
konať  v apríli, v obci Lekawica. 
Na toto podujatie pripravíme 
aj my aj cezhraničný partner / 
myslíme, že nám pomôže 
novovzniknutý Klub dôchod-
cov Vavrečka / rôzne veľko-
nočné maškrty, ktoré sa budú 
podávať na tradične prestre-
tom stole pri ľudovej  hudbe. 
Poslednou aktivitou – 
Spoločný Deň matiek sa 
projekt ukončí.  Počas tejto 

akcie sa bude konať aj súťaž 
vo varení , kde svoje umenie 
predvedú dobrovoľní súťažiaci 
z radov dôchodcov. Variť,  teda 
súťažiť sa bude v novo 
zariadenej  kuchyni v Kultúr-
nom dome. Dobroty, ktoré 
pripravia súťažiaci sa budú 
samozrejme ochutnávať po 
kultúrnom programe a 
najlepšie dobroty sa budú aj 
odmeňovať. Všetky prezento-
vané jedlá a koláče budú 
uverejnené aj formou 
receptov na webovej stránke 
obce. 
Aj keď Program cezhraničnej 
spolupráce končí, my sme 
vlastne na začiatku nášho 
projektu.  Tešíme sa  / dúfame, 
že aj ostatní obyvatelia 
Vavrečky /, že sa opäť ľudia 
stretnú pri spoločných 
aktivitách, odovzdajú si 
skúsenosti, predvedú svoje 
zručnosti, spoločne sa potešia 
pri kultúrnych a športových  
programoch. A hlavne sa 
tešíme, že nás bude baviť 
varenie v novo zariadenej 
kuchyni v Kultúrnom dome.   
/i.h./

Vavrečka - Lekawica, spolupráca pokračuje

Kultúrny dom má konečne kuchyňu ako sa patrí.

Zápisnica zo zasadnutia OZ zo dňa 27.9.2013

Prítomní: starosta obce Mgr. 
Ladislav Šnapko 
Poslanci OZ :   Marta Brindžá-
ková, Ing. Mária Bucová, Bc. 
Alena Hvoľková,  Ing. Jozef 
Hrkeľ, Ignác Pepucha , Ľudmila 
Pjentková, Bc. Beata Rentková, 
Ing. Sklarčík Jozef
Ospravedlnení: Ignás Kasan  
Hostia: PaedDr. Iveta Kasano-
vá, Jana Huráková
P r o g r a m:
1.  Otvorenie zasadnutia
 - voľba overovateľov zápisnice 
2.  Rozbor hospodárenia obce 
Vavrečka za I.polrok 2013
3.  Rozbor hospodárenia ZŠ s 
MŠ vo Vavrečke za I. polrok 
2013
4.  Návrh na zmenu rozpočtu 
rozpočtovým opatrením 
č.2/2013 
5.  Dodatok č.1 k VZN 
č.5/2011
6.  Žiadosť o odkúpenie časti 
parcely E KN č.8107/1, 
evidovanú na LV č.499
7.  Žiadosť o odkúpenie časti 
pozemku parc.č. E KN 
189/1,evidovanú na LV č.1210
8.  Žiadosť Františka Hrkeľa 
FERI-BUS o odkúpenie časti 
parcely č.  2189/4, evidovanú 
na LV č.632
9.  Žiadosť SZUŠ Jánoš o 
úpravu výšky nájmu za 
prenájom sály
10. Rôzne       
11. Uznesenie
12. Záver
K bodu 2: 
 Rozbor hospodárenia  obce za 
I. polrok 2013 predložila Mária 
Pavláková. Bol  podrobne 
podľa funkčnej a rozpočtovej 
klasifikácie prejednaný na 
zasadnutí komisií dňa 
25.9.2013. Súčasťou rozboru 
bolo predloženie čerpania 
podľa programov. Poslanci 
nemali pripomienky.
Rozbor hospodárenia a 
čerpanie podľa programov k I. 
polroku 2013  je súčasťou 
zápisnice.   Hlasovali: 8/0/0
K bodu 3: 
Rozbor hospodárenia  ZŠ s MŠ 

predložila riaditeľka ZŠ s MŠ 
PaedDr. Iveta Kasanová. Bol  
podrobne podľa jednotlivých 
kapitol a položiek prejednaný 
na zasadnutí komisií dňa 
25.9.2013.  Poslanci nemali 
pripomienky.   Hlasovali: 8/0/0
K bodu 4: 
Návrh na zmenu rozpočtu 
predložila Mária Pavláková. 
Poslanci Zmenu podrobne 
prejednali na zasadnutí 
komisií. Zmena rozpočtu je 
navrhnutá tak, aby sme 
nemuseli čerpať rezervný 
fond. Bežný rozpočet je 
prebytkový, kapitálový 
schodkový.  Najdôležitejšia 
zmena rozpočtu spočíva v 
tom, že máme schválený 
projekt v rámci mikroprojektu.  
Nemali k návrhu pripomienky. 
Zmena na zmenu rozpočtu je 
prílohou zápisnice.
Hlasovali: 8/0/0 .
K bodu 5: 
Dodatok č.1 k VZN č.5/2011 
predniesol Mgr. Ladislav 
Šnapko. Mení a dopĺňa sa v §2 
Materská škola. Za pobyt 
dieťaťa v MŠ prispieva 
zákonný zástupca mesačne 
5,00€ . V § 3 Školský klub detí. 
Zákonný zástupca žiaka 
prispieva mesačne 3,00€. 
Dodatok č.1 k VZN č.5/2011 je 
prílohou zápisnice. Poslanci 
hlasovali: 8/0/0.
K bodu 6: 
Starosta obce prečítal žiadosť 
Dr. Janky Slezákovej, bytom 
Podjavorinskej 96/6, Nitra o 
odkúpenie časti parcely E KN 
č.8107/1, ktorá sa nachádza v 
blízkosti rodinného domu 
č.118 vo Vavrečke. Vlastníkom 
parcely je Obec. V súčasnosti 
sa v tejto lokalite rieši 
možnosť vytvorenie nových 
parkovacích miest pre osobné 
autá., lebo v zime pri sneho-
vých zrážkach dochádza k 
situáciám , že komunikácia je 
úzka alebo úplne neprejazdná. 
Nové parkovacie miesta by sa 
vytvorili prekrytím potoka 
betónovými platňami. Starosta 

tento návrh konzultoval so  
Správou povodia Váhu,  ktoré 
súhlasia s prekrytím potoka „ 
Vavrečanka“ číslo toku 618. V 
súvislosti s týmto faktom 
poslanci žiadosť Dr. Slezákovej 
o odkúpenie pozemku 
neschválilo.  
Poslanci hlasovali: 0/8/0
K bodu 7:       
Starosta obce prečítal  žiadosť 
Jána Pratku. Jedná sa o 
pozemok, ktorý sa nachádza 
za jeho záhradou, ktorý dlhé 
roky užíva. Jedná sa o výmeru 
163 m2. Poslanci s odpreda-
jom súhlasia, za podmienky, že 
musí byť dodržané ochranné 
pásmo pri potoku.  Poslanci 
hlasovali 8/0/0.
K bodu 8:  
Starosta prečítal žiadosť 
Františka Hrkeľa , FERI-BUS. 
Ide o pozemok o výmere 
600m2, ktorý sa nachádza na 
futbalovom ihrisku. V 
súčasnosti má pozemok v 
prenájme. Na pozemku je 
postavená garáž pre parkova-
nie autobusov . V žiadosti 
ďalej uvádza, že od roku 1995 
prepravuje futbalový oddiel 
mužov TJ Slovan Magura 
Vavrečka bezplatne. Čiastka 
činí okolo 23 700€. Teraz muži 
postúpili do V. ligy, tým sa 
zvýšili náklady na prepravu. 
Poslanci sa vyjadrili jednotlivo 
a súhlasili s tým, že roky 
sponzoruje našu TJ, taktiež 
roky sponzoruje niektoré 
školské výlety, v obci sponzo-
ruje prepravou pri obecných 
akciách a vždy je ústretový. Bol 
aj názor, že ponechať pozemok 
v prenájme s tým, že predĺži-
me nájomnú zmluvu na 25 
rokov.  Zámer predať časť 
uvedeného pozemku Obec 
najskôr zverejní po dobu 15 
dní. Potom bude pozemok 
odpredaný. Poslanci odsúhlasi-
li zverejniť zámer predať 
pozemok. Hlasovali 7/0/1.
K bodu 9: 
Starosta prečítal žiadosť SZUŠ 
o úpravu výšky nájmu za 

prenájom tanečnej sály.  
Poslanci sa po diskusii  
dohodli, že nebudeme 
upravovať sumu za prenájom. 
Hlasovali: 0/8/0 
K bodu 10: Rôzne       
Starosta informoval poslancov 
o zmene pracovnej doby na 
obecnom úrade. Starosta 
predniesol žiadosti riaditeľky 
ZŠ s MŠ PaedDr. Ivety Kasano-
vej :
- Žiadosť o navýšenie rozpočtu 
pre základnú školu
- Žiadosť o pridelenie doprav-
nej značky
- Žiadosť o dokúpenie 
základného vybavenia školskej 
jedálne pri ZŠ
- Žiadosť o dokúpenie 
základného vybavenia školskej 
jedálne pri MŠ
- Žiadosť o zavedenie 
samostatného elektromeru 
pre ihriská
- Žiadosť o dokúpenie 
základného vybavenia do 
školského klubu detí
- Žiadosť o navýšenie rozpočtu 
pre materskú školu 
- Žiadosť o finančnú podporu 
na vykonávanie krúžkovej 
činnosti
Uvedené žiadosti berieme na 
vedomie podľa §5 zákona 
č.596/2003
 
- Obecné zastupiteľstvo pri 
obhliadke MŠ zistilo, že  
poškodená fasáda na zadnej 
strane budovy nie je oprave-
ná. K poškodeniu fasády došlo 
ešte v roku 2010. OZ uložilo 
starostovi, aby zabezpečil 
opravu fasády- vyzvať vinníka 
k náprave.
- Bc. Alena Hvoľková poďako-
vala všetkým poslancom za 
pomoc na akcii „ 3.ročník 
Vavrečského  jarmoku „ 

K bodu 11: 
Úplná verzia zápisnice aj s 
uznesením je zverejnená na 
webovej stránke obce.
Mgr. Ladislav Šnapko
starosta obce

OU pre občanov

Hokejový klub

Kostol sv. Anny netradične oslavoval

Pri príležitosti spomienky na 
81. výročie vysvätenia 
farského kostola sv. Anny vo 
Vavrečke, Rímsko-katolícky 
farský úrad a Obecný úrad 
usporiadali netradičnú oslavu. 

Výstavou liturgických predme-
tov. Slávnosť začala prezentá-
ciou zvonením zvonov a 
pokračovala prezentáciou z 
histórie kostola. Za sprievodu 
mariánskych piesní veriacich

si mohli návštevníci prezrieť 
zaujímavé obradné predmety, 
knihy, oblečenie a podobne. 
Pútavou bola určite aj 
možnosť vstúpiť do veže a 
poobzerať si zvony.
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„...toľko možností, ktovie čo 
je správne,
toľko rozdielov, povedz čo je 
krásne,
toľko starostí, povedz čo je 
vážne,
toľko bohatstva, ktovie čo je 
vzácne,
toľko tajomstiev, povedz čo je 
zvláštne...“ 
Text tejto – momentálne často 
hranej pesničky  mi nenápad-
ne našepkal, koho vyspovedať 
v rozhovore pre Vavrečník.  
ERko Vavrečka – Hnutie 
kresťanských spoločenstiev 
detí vo Vavrečke.  A za ním 
tváre, ktoré v ňom pracujú – 
Zuzka Kasanová, Kika Kasano-
vá, Laura Kurtulíková, Zuzka 
Bombeková...a mnoho ďalších. 
ERko je detská organizácia s 
celoslovenskou pôsobnosťou, 
ktorá vznikla v roku 1990 
zápisom/ registráciou na MV 
SR. Pomáha pri výchove a 
neformálnom vzdelávaní detí a 
mladých na zrelé kresťanské 
osobnosti. Jeho hlavné 
hodnoty sú: živá viera, úcta k 
životu, otvorené spoločenstvo, 
radostná služba, zodpoved-
nosť a dôvera.  Dobrovoľníci, 
ktorí v nej pracujú,  venujú  
svoj vzácny čas pre ľudí bez 
nároku na akúkoľvek odmenu. 
/ Odmenu zhora – teda od 
Najvyššieho šéfa niekedy v 
budúcnosti určite radi prijmú/.
* Dievčatá, ako to bolo s 
narodením  eRka u nás vo 
Vavrečke a čo znamená eRko? 
ERko vo Vavrečke vzniklo asi 
10 rokov dozadu, viedol ho 
Martin Rentka, neskôr Anička 
Sklárčiková momentálne ho 
vedie Zuzka Kasanová. 
Základná jednotka je stretko, 
ak je farnosť väčšia, eRko tu 
môže mať viac stretiek, záleží 
od množstva detí, lebo každé 
stretko vedie jeden vedúci.  
Vedúcich  máme viac, deťom 
sa má kto venovať, počet detí 
je však  pohyblivý, lebo nie 
všetky deti chodia pravidelne. 
Stretká sú v spoločenskej 

miestnosti na fare raz 
týždenne. ERko – ako R ako 
Radosť...
* Čo vlastne robíte , alebo aká 
je vaša práca – náplň ?
Hlavnou celoročnou náplňou 
eRka sú tieto činnosti, z 
ktorých vychádzame – Dobrá 
novina, ktorú veľmi dobre 
poznajú všetci vavrečania  
pretože koledovanie vo 
vianočnom čase má dlhoročnú 
tradíciu a počas Dobrej noviny 
vlastne navštívime takmer 
všetky domácnosti vo 
Vavrečke, ďalej je to vydávanie 
/celoslovenské/ časopisu 

Rebrík, zapájame sa aj do 
akcie Detský čin pomoci alebo 
do celoslovenskej  kampane 
Vypni telku, zapni seba. 
Zúčastňujeme sa aj misijného 
stretnutia detí na známych 
pútnických miestach, napr. 
tento rok to bolo v Levoči. Je 
tu ešte aj akcia informačná 
kampaň Deň počatého 
dieťaťa.  
* Čo sa deje na takom 
stretku?
Rozprávame, hráme, spieva-
me, vymýšľame, divadlujeme, 
tancujeme, kreslíme, hľadáme 
odpovede na otázky, ktoré nás 
trápia, učíme sa pochopiť 
jeden druhého, pomôcť  si, 
vyrábame rôzne predmety, 
ktoré potešia niekoho iného 
ap. Snažíme sa venovať svoj 
čas deckám – sme tu pre nich, 

aby svoj voľný čas trávili 
zmysluplne.  Počas roka 
pravidelne robíme akcie – 
karneval,  deň radosti, 
prázdninový tábor a výlety. V 
tomto školskom roku je ročná 
téma : „ Rozhýbme svet 
dobrom“, takže všetky aktivity 
sa budú odvíjať od nej. 
Znamená to, že budeme mať 
neustále na pamäti DOBRO – 
mať rád, znamená želať si 
dobro toho druhého. Dobro sa 
neuzatvára samo do seba. 
Nešokuje, šíri sa pomaly cez 
ľudské srdcia. 
* Čo financie, odkiaľ beriete  

na tieto podujatia, akcie, 
rôzne pomôcky?
Nuž, s peniazmi je to rôzne, 
ale hlavný príjem je z verej-
ných zdrojov SR, granty z EÚ, 
granty od slovenských 
subjektov, príspevky členov, 
darcov. Celoslovenská rada 
následne rozhoduje, komu a 
koľko financií pridelí. V praxi 
to vyzerá tak, že napr. 
zorganizujeme letný tábor pre 
naše decká,  požiadame o 
financie, ale tak ako všade, 
dostaneme len určitú čiastku. 
Niekedy to znamená aj 
nepríjemnosti, pretože 
nemôžeme zobrať všetky deti, 
ktoré by chceli ísť. Sme 
limitovaní počtom, ktorý 
určuje celoslovenská rada. 
Jednoducho, kto sa prihlási 
skôr – ide. Stalo sa nám už 

viackrát, že rodičia detí sa 
prišli nahnevane informovať, 
prečo moje dieťa nie a 
susedovo áno. Deti si pri 
takýchto akciách platia iba 
časť ceny, ostatné je príspevok  
zo spoločnej pokladnice. A tá 
sa jednoducho nedá nafúknuť.  
O financie u nás sa stará Zuzka 
Kasanová, ktorá vedie 
účtovníctvo, pravidelne 
predkladá správy , vyúčtovanie 
z jednotlivých akcií alebo 
zbierok. 
* Vy vlastne pri práci využíva-
te  pedagogické, psychologic-
ké, organizačné, ekonomické 
a ešte rôzne iné  vedomosti a 
zručnosti. Kde ste k nim 
prišli?
Erko , jeho celoslovenská rada 
má komisie /metodická, 
duchovno-pastoračná a iné/, 
ktoré pravidelne pripravujú a 
vzdelávajú svojich dobrovoľní-
kov vo všetkých týchto 
oblastiach. Napríklad je to 
kurz Začíname, ktorý pripravu-
je začiatočníkov od 15 rokov 
pre prácu s deťmi. Máme 
základné týždňové kurzy v 
oblasti psychológie, pedagogi-
ky s praktickými aktivitami. 
Ďalej sú to kurzy  s ekonomic-
kým zameraním, kurzy 
kreativity a pod.  Konajú sa 
formačné stretnutia zamerané 
na dobrovoľnícku prácu. 
Vzdelávame sa aj pomocou 
projektu Dobrovoľnícka 
univerzita.
* Na ktoré akcie si najradšej 
spomínate?
Jednoznačne sú to prázdnino-
vé tábory pre deti. Konajú sa 
počas prázdnin, decká sú 
jednoducho  výborne nalade-
né, nemajú školu. Zažili sme 
množstvo zábavných a 
komických situácií, ktoré sa 
neplánujú. Jednoducho sa 
stanú. Napríklad: na jednom  
letnom tábore sme mali 
chlapčeka, ktorý začal večer 
plakať. Nevedeli sme prečo. 
Nič nehovoril. Na otázky 
neodpovedal. Len plakal. 

Čo vlastne robí eRko vo Vavrečke?

dokončenie str. 6

dokončenie zo str. 3

Tohtoročný eRko tábor.

Nepomáhali žiadne pedago-
gické a ani psychologické 
metódy.  V záchvate hesla –„  
My to zvládneme“ sme mu aj 
čo-to nasľúbili. Nič. Ďalej 
plakal. Zúfalé sme zavolali 
rodičom. Mama zdvihla 
telefón a s absolútnym 
kľudom povedala: „ on plače? 
To nič, on reve každý večer. To 
má taký rituál. Veď on 
prestane“. Pre nás to bola 
nová skúsenosť - mamy si  
niekedy rady oddýchnu!  
*  Ako zvládate disciplínu na 
takýchto letných táboroch?
Deti sú perfektné. Veľa si 
pomáhajú a závažné priestup-
ky sme ešte ani neriešili. 
Niekedy prekročia hranice skôr 
v tom, že vymýšľajú rôzne 
srandičky a pestvá. Pravidelné 
je nočné pastovanie kľučiek, 
budenie spiacich detí,  alebo 
jedna partia jednoducho 
poviaže druhú do spacákov. 
Najnovšia srandička, ktorá 
bola populárna na poslednom 
tábore je výroba „cucflekov“ 
pomocou vysávača. Chvíľu 
nám trvalo, kým sme prišli na 
spôsob výroby. No koho by už 
toto napadlo? Obyčajne to 
vymyslia tí najväčší frajeri. Ale 
aj na tých  vždy dôjde. Počas 

tábora sa robí nočná  akcia v 
teréne – Hľadanie pokladu. 
Vytýčime si trasu, osvetlíme ju 
len kahancami a sviečkami. 
Deti majú za úlohu podľa 
indícií 
prejsť 
trasu  až k 
pokladu. 
Ten 
najväčší 
frajer sa 
sám 
neodvážil. 
Zbledol 
ako stena 
a zostal stáť. Nakoniec  sa nad 
ním zľutovala malá Sofinka, 
ktorá ho chytila za ruku a 
posmelila: „ poď, ja pôjdem s 
tebou“. A práve o tom sú tie 
tábory – pomáhať si, naučiť sa 
brať toho druhého takého, aký 
je. Máme veľké šťastie, alebo 
lepšie povedané pracovitých 
anjelov strážnych, lebo 
doteraz sme nemali žiadny 
úraz ani nijaké nešťastie a zato 
sme veľmi vďační.
* Dobrú novinu poznáme 
všetci, ale predsa len, 
povedzte  bližšie – čo tým 
chcel básnik povedať?
Dobrá novina je celoslovenská 
akcia. Čiže sa na nej zúčastňu-

jú všetci členovia eRka. V 
minulom roku sa jej zúčastnilo 
20 682 detí, 5262 dobrovoľní-
kov / vedúcich/, 1287 obcí a 
bolo navštívených 78 437 

rodín. 
Celkový 
výťažok 
bol  910 
750,77 
eur. U nás 
vo 
Vavrečke 
máme v 
koledova-
ní počas 

minulých rokov najvyššiu 
sumu  1 700 eur. Na takú malú 
dedinku je to v podstate 
rekord. Pred Vianocami 
pripravujeme decká pravidel-
ným nácvikom básničiek, 
kolied a vinšov. Je to nielen 
zbierka, ale aj také zachováva-
nie našich tradícií, veď 
koledovanie vo vianočnom 
čase bolo na dedinách úplne 
prirodzené. Čiže laicky 
povedané – jednou ranou 
zabijeme dve muchy. Zbierkou 
pomôžeme chudobným 
deťom v rozvojových krajinách 
a zároveň udržujeme tradície, 
deti sa učia starým zvykom, 
ale aj zodpovednosti, priateľ-

stvu a obetovaniu sa pre 
dobrú vec. Vynikajúce na 
tomto projekte je, že financie 
idú priamo na miesto činu – 
čiže tam, kde to chudobné deti 
najviac potrebujú. Zuzka 
Kasanová   je dokonca v 
komisii, ktorá určuje a 
rozhoduje, kde financie pôjdu. 
* Čo by ste na záver odkázali 
rodičom a vlastne nám 
všetkým?
Aby sa nebáli posielať deti na 
spoločné stretnutia, aby ich 
povzbudzovali k vytrvalosti, 
veď to slúži k dobru aj pre 
nich. Naučia sa mnohé 
zručnosti, osvoja si schopnosť 
pracovať v tíme, hlavne sa 
naučia obetavosti. Niekedy sa 
im možno nechce, veď je 
oveľa pohodlnejšie sedieť 
pred telkou, ale kreativitu to 
nerozvíja. Naše  stretnutia 
začínajú opäť v októbri,  
mladšie deti budú mať v 
pondelok a staršie v utorok o 
15.30 v spoločenskej miest-
nosti na fare. Je množstvo 
drahých vecí na svete, ale 
najvzácnejší pre človeka je čas, 
ktorý mu venuje ten druhý – 
len tak, bez nároku na 
odmenu. ...Toľko bohatstva, 
povedz, čo je vzácne... /i.h./

Prázdniny skončili a školský 
rok 2013/2014 sa u nás v ZŠ s 
MŠ Vavrečka začal viacerými 
zmenami. Žiaci prišli do pekne 
vynovenej školy a medzi 
sebou privítali 20 prváčikov – 
bažantov. Prvácku neistotu 
zažívali aj niektoré nové 
kolegyne – triedna pani 
učiteľka prvácka Mgr. Denisa 
Králiková, vychovávateľka v 
ŠKD Bc. Miriam Náčinová, 
zástupkyňa MŠ Bc. Beáta 
Rentková, kuchárka Iveta 
Baleková a ja- riaditeľka ZŠ s 
MŠ Vavrečka. Počas školského 
roka môžu žiaci pracovať v 
športovom, futbalovom, 
divadelnom a výtvarnom 
krúžku. Na plavecký výcvik sa 

spolu so štvrtákmi a tretiakmi 
tešia už aj druháci. 
Chceli by sme usporiadať 1. 
školský ples pre rodičov a 
žiakov, naplánovali sme si 

niekoľko nových pútavých 
podujatí.
Mne nezostáva, len dúfať, že 
sa všetky naše plány vydaria.
/Paed.Dr. Iveta Kasanová/

Od 1. augusta 2013 nastúpila 
namiesto doterajšieho 
riaditeľa Mgr. Ladislava 
Veľkého, ktorý odišiel na 
zaslúžený dôchodok, PaedDr. 
Iveta Kasanová. 

Cez prázdniny dostala škola novú fasádu.

Nový školský rok začal zmenami Nová riaditeľka

PaedDr. Iveta Kasnová.

Čo vlastne robí eRko vo Vavrečke?
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Pozemkové úpravy Vavrečka - Starý mlyn

„Zásobovanie vodou a 
kanalizácia oravského 
regiónu, etapa 2.“

Dňa 03. 11. 2008 vydané 
stavebné povolenie na 
kanalizáciu v obci Vavrečka, 
ktoré nadobudlo právoplat-
nosť dňa 19. 12. 2008. Dňa 14. 
10. 2008 OVS, a.s. predložilo 
na Ministerstvo životného 
prostredia SR projektový 
zámer, čím sa začal proces 
schvaľovania žiadosti s 
Európskou komisiou. Zdĺhavý a 
náročný proces bol ukončený 
dňa 14. 11. 2012 kedy EK 
schválila projekt a dňa 21. 03. 
2013 bola uzavretá zmluva o 
poskytnutí nenávratného 
finančného príspevku.
Zverejnením oznámenia vo 
vestníku verejného obstaráva-
nia SR a EÚ sa dňa 15. 05. 
2012 začala verejná súťaž, 
ktorá bola ukončená podpi-
som zmluvy s víťazným 
uchádzačom dňa 03. 09. 2013. 
Suma za stavebné práce 
zazmluvnená s víťazným 
uchádzačom predstavuje 39 
490 001,1 € (bez DPH vrátane 
rezervy).
Verejnou súťažou vybraný 
zhotoviteľ stavby je združenie 
s vedúcim účastníkom OHL ŽS, 
a.s. Česká republika a ďalšími 
účastníkmi OHL Pozemné 
stavby, a.s. Bratislava a MBM-
GROUP, a.s., SR. Služby 
stavebného dozoru bude 
vykonávať vedúci člen 
Vodohospodársky rozvoj a 
výstavba, a.s., ČR a člen ESP 
Consult, s.r.o., SR.

2. Popis projektu
Projekt nadväzuje na I. etapu 
projektu, ktorá bola ukončená 
31. 08. 2009. Na obidve etapy 
bolo vydané právoplatné 
stavebné povolenie .Dňa 26. 
08. 2010 podaná žiadosť o 
nenávratný finančný príspevo-
k. Dňa 14. 11. 2012 Európska 
komisia schválila  projekt 
odkanalizovania regiónu Oravy 

 Projekt jednoduchých 
pozemkových úprav (JPÚ) v 
katastrálnom území Vavrečka 
– lok. Starý mlyn
Na vysvetlenie celej problema-
tiky reálneho stavu držby a 
stavu nehnuteľností aký je v 
tejto lokalite uvádzam 
nasledovné.
Vlastníctvo k nehnuteľnostiam 
z dlhodobého delenia 
podielov  je v takom rozdrobe-
nom stave, že vysporiadať 
nejaký pozemok do podielu 
1/1 je prakticky nemožné. Je 
to dané tým, že jeden vlastník 
má v nehnuteľnosti malý 
vlastnícky podiel, spoluvlastní-
ci nemajú záujem o odpredaj 
svojej účasti, príp. spoluvlast-
níkom je osoba, ktorá už 
nežije, vlastníctvo nebolo 
prejednané pri dedičskom 
konaní, okruh dedičov je 
neznámy, alebo o osobe nikto 
nič nevie, pretože posledný 
zápis v titule nadobudnutia 
vlastníctva je datovaný na 
obdobie niekedy i viac ako  
100 rokov späť. Taktiež tvar a  
šírka pozemkov (5-7metrov), 
ich usporiadanie v teréne, kde 
vlastník má nejaký malý podiel 
vo viacerých okolitých 
parcelách nepridáva na 
vhodnosti  pustiť sa do 
vysporiadania nejakého 
pozemku, s úmyslom vytvoriť 
pozemok rozmerov vhodných 
na, vo Vašom
prípade, stavebný účel. 
Jednoducho povedané – 
vlastník má nejaké parcely, 
nejaké účasti, ale v skutočnosti 
ani sám nevie, kde čo a koľko 
toho má.  Projekt JPÚ tieto 
problémy rieši spôsobom 
ktorý je spravodlivý k všetkým 
účastníkom PÚ. V prípade ak 
účastník vlastní v lokalite, 
ktorá nejaké nehnuteľnosti, 
rozdrobené do viacerých 
parciel s rôznymi podielmi, 
vypočíta sa jeho nárok v m2, 
vyčlení sa jeho výmera na 
jedno miesto. Účastníkov, ktorí 
sa neprihlásia do tohto 
projektu a neznámych 

„Zásobovanie vodou a 
kanalizácia oravského regiónu, 
etapa 2.“ Ide o projekt 
financovaný z Operačného 
programu Životné prostredie 
(OPŽP). Realizáciou projektu 
bude na novú kanalizačnú sieť 
napojených 18 801 obyvateľov 
zo 7 obcí Vavrečka, Hruštín, 
Zákamenné, Novoť, Oravská 
Polhora, Rabča a Sihelné, 
odpadové vody od týchto 
producentov budú čistené už 
na vybudovanej ČOV Námes-
tovo, ktorá bola vybudovaná v 
rámci prvej etapy projektu aj 
pre producentov etapy II. a 
ostatných obcí okresu 
Námestovo. V rámci projektu 
sa vybuduje 127,207 km 
gravitačnej kanalizácie, 15 ks 
čerpacích staníc odpadových 
vôd a 9,093 km výtlačného 
kanalizačného potrubia. 
Zároveň sa zrekonštruujú 
existujúce čistiarne odpado-
vých vôd v Dolnom Kubíne 
(23tis EO) a ČOV v Nižnej n. 
Oravou (26 tis EO) ktorá slúži 
pre čistenie odpadových vôd 
mesta Tvrdošín a Trstená a 
priľahlých obcí.Projekt spĺňa 
požiadavky smerníc EU 
91/271/EEC o komunálnych 
odpadových vodách vyrieše-
ním 5 aglomerácií 2tis – 10tis 
EO, 2 aglomerácií nad 10  – 
15tis EO a 1 aglomerácie nad 
15 tis – 150 tis EO, riešené 
aglomerácie sú v súlade s 
Národným programom SR a s 
Operačným programom 
Životné prostredie.
3. Postup prác pred a počas 
výstavby
Dňa 24. 09. 2013 sa oficiálne 
začali stavebné práce, prvé 
výkopové práce sa začali v obci 
Novoť dňa 18. 10. 2013. V obci 
Vavrečka sa predpokladajú 
stavebné práce v extraviláne 
už v roku 2013, v intraviláne 
obce na jar roku 2014.
Pred začatím prác bude 
vykonaná majetkovoprávna 
identifikácia dotknutých 
pozemkov, t.j. zoznam 
pozemkov, vlastníkov a 

vlastníkov zastupuje Slovenský 
pozemkový fond. Ich nároky 
na nové pozemky však 
zostávajú.
Z tohto dôvodu by vo vlast-
nom záujme, mal byť prihláse-
ný do pozemkových úprav 
každý vlastník. 
 V rámci prebiehajúcich etáp 
práce na tomto projekte boli 
vykonané geodetické merania 
polohopisu a výškopisu v 
záujme zistenia všetkých 
existujúcich terénnych prvkov  
ktoré sa nachádzajú v danom 
území (podzemné a nadzemné 
vedenia, príp. iné skutočnosti, 
ktoré ovplyvnia spôsob 
umiestňovania nových 
pozemkov).  
V etape „Zostavenie a 
zverejnenie registra pôvodné-
ho stavu“, každému účastníko-
vi pozemkových úprav bol 
doručený výpis z RPS s 
grafickým znázornením jeho 
nehnuteľností  , kde sú údaje o 
veľkosti nároku v m2 v obvode 
JPÚ.
V momentálne prebiehajúcej 
etape „ Všeobecné zásady 
funkčného usporiadania 
územia v obvode JPÚ“, na 
základe zhromaždenia 
dostupných podkladov o 
území a posúdení vhodnosti 
požadovaného priestorového 
a funkčného využitia územia a 
zosúladenia návrhov územné-
ho systému ekologickej 
stability bude navrhnutá 
cestná sieť s vytvorením 
projekčných blokov, v ktorých 
budú umiestňované nové 
pozemky.
Po tejto etape nasleduje 
„Zásady na umiestnenie 
nových pozemkov“,  na ktorú 
by som chcel osobitne 
upozorniť účastníkov JPÚ -  pre 
nich najdôležitejšiu časť. V 
zmysle účastníkmi schválených 
zásad umiestnenia nových 
pozemkov, s každým účastní-
kom na základe jeho nárokov 
(v m2 ) sa zápisnične dohodnú  
požiadavky pre umiestnenie 
nového pozemku. Tu by som 

užívateľov týchto pozemkov 
cez ktoré bude prechádzať 
kanalizácia. Na základe tejto 
identifikácie budú občania 
oslovení osobne alebo 
písomne alebo zvolaním na 
obecný úrad kde im bude 
predstavený projekt a 
podmienky realizácie stavby. 
Na základe dohody bude s 
vlastníkmi resp. užívateľmi 
uzavretá zmluva alebo 
dohoda, ktorá o. i. stanoví 
podmienky vstupu na dané 
pozemky, t.j. čas realizácie, 
nájom, podmienky uvedenia 
pozemku do pôvodného stavu, 
náhrada škôd atď. Následne 
bude stavba vytýčená a začnú 
sa samotné výkopové práce na 
kanalizácii. Občania budú o 
stavbe informovaní prostred-
níctvom internetu, obecných 
novín, obecného rozhlasu a 
verejných hovorov.

4. Postup prác po ukončení 
stavby
Po ukončení výkopových prác 
bude stavba zameraná 
geodetom stavby a vyhotoví 
sa geometrický plán, ktorý 
presne určí dotknuté pozemky 
a výmery ochranného pásma 
kanalizácie. Ochranné pásmo 
je 1,5 metra na obidva strany 
od potrubia. Na základe týchto 
údajov budú s občanmi 
uzatvorené zmluvy o zriadení 
vecného bremena. Tieto 
zmluvy sa uzatvárajú z dôvodu 
stanovenia ochranného pásma 
kanalizácie, ktoré oprávňuje 
prevádzkovateľa kanalizácie v 

chcel upozorniť hlavne 
vlastníkov s malými nárokmi 
na spôsob umiestnenia 
nových pozemkov. Je potrebné 
si uvedomiť že výmera 
pozemku, ktorý má slúžiť na 
stavebný účel by mala byť 
taká, aby pozemok mal šírku, 
do ktorého môže byť umiest-
nená stavba s požadovanými 
vzdialenosťami od hranice 
pozemku. V pripravovaných 
projekčných blokoch sú 
navrhnuté pozemky o dĺžke 30 
– 50 metrov, t.z. - požadované 
šírky by mali vychádzať z tohto 
údaja. V prípade, že výmera 
nároku je väčšia ako 400 m2  v 
zmysle zákona bude vytvorený  
samostatný pozemok. V 
opačnom prípade, ak nebude 
dohodnuté inak, výmery 
nárokov vlastníkov  sa zlúčia v  
pozemkoch do podielového 
spoluvlastníctva s inými 
vlastníkmi malých nárokov. V 
tomto prípade je možná 
pomoc v tom, že účastníci s 
malými nárokmi v rámci 
zápisnice požiadajú o pričlene-
nie svojho nároku (v m2) k 
novonavrhnutému  pozemku s 
už dohodnutým účastníkom  
ktorý má väčšiu výmeru a 
ktorý po zápise diela JPÚ do 
katastra si predmetné 
nehnuteľnosti môže jednodu-
chým spôsobom zmluvne 
previezť  do svojho vlastníctva. 
Účastník (príp. spnomocne-
nec) sám za seba dáva 
požiadavku na umiestnenie 
nového pozemku – každý 
rozhoduje sám. Do termínu 
tejto etapy, ktorá bude v 
blízkej budúcnosti prebiehať, 
by vlastníci už mali mať svoj 
úmysel jasný, príp. byť 
dohodnutí. Po ukončení tejto 
etapy už nie je možné meniť 
alebo dopĺňať svoje zápisnične 
zdokumentované stanovisko k 
umiestneniu nového pozem-
ku.      
 Toto je najdlhšie trvajúca, 
najzložitejšia, ale zároveň, 
okrem schválenia projektu, 
najdôležitejšia etapa.  

prípade napr. poruchy vstúpiť 
na pozemok za účelom jej 
opravy. Druhé obmedzenie 
stanovuje zákaz výstavby 
objektov (napr. budov) na 
kanalizácii a v jej ochrannom 
pásme. Nakoľko ide o širokú 
problematiku bude vyššie 
uvedené s občanmi prerokova-
né osobne alebo na verejných 
hovoroch, kde budú podrobne 
stanovené podmienky 
uzatvárania týchto zmlúv.

5. Záver
OVS, a.s. úspešne pripravila 
vyššie uvedený projekt, 
zabezpečila finančné 
prostriedky na jeho výstavbu, 
úspešne ukončila proces 
výberu dodávateľa stavby a 
služieb stavebného dozoru. 
Týmto oficiálne oznamujeme, 
že dňa 24. 09. 2013 sa začala 
výstavba tohto veľkého a 
náročného projektu. OVS, a.s. 
vynaloží všetko úsilie na to, 
aby sa toto dielo realizovalo 
kvalitne, efektívne, tak zo 
stránky finančnej, ako i 
technologickej, a zároveň, aby 
sa dodržal stanovený termín.
Zároveň prosíme všetkých 
občanov  dotknutých stavbou 
o pochopenie, spoluprácu a 
trpezlivosť počas celej stavby 
ktorá bude ukončená v roku 
2015. 
Ing. Marcel Bakoš

Pred ukončením diela, 
pozemky nového stavu budú 
vytýčené v teréne a odovzda-
né jednotlivým vlastníkom do 
vlastníctva.
 Ak celý tento proces zhrnie-
me, vlastník má na začiatku 
nehnuteľnosti  evidované na 
niekoľkých parcelách a v 
rôznom podiele s niekoľkými 
spoluvlastníkmi (aj s neznámy-
mi),  po ukončení JPÚ a zápise 
do katastra sa stáva samotným 
vlastníkom nehnuteľnosti, bez 
geometrických plánov, zmlúv a 
hlavne (tí ktorí si vysporiada-
vali nejaké nehnuteľnosti a 
poznajú zložitosť týchto 
úkonov) bez strateného času a 
nervov.  
Výsledkom je lokalita komplex-
ne pripravená na výstavbu, s 
pozemkami vo vlastníctve 
jednotlivých vlastníkov , s 
navrhnutými cestami a v 
následnej dobe aj s možnos-
ťou vybudovania inžinierskych 
sietí.
Je potrebné poznamenať, že 
všetky etapy prebiehajú podľa 
zákonom stanovených 
pravidiel, ktoré určujú spôsob 
vykonania, lehoty na prípadné 
námietky alebo odvolania, 
ktoré sa musia dodržať ( 30 – 
90 dňové), a až po právoplat-
nosti daného rozhodnutia sa 
môže pokračovať
v nasledujúcej etape.
    Dúfam, že práce budú 
prebiehať v rámci harmono-
gramu a prípadný časový sklz 
bude závisieť len na účastní-
koch JPÚ,  akým spôsobom 
budú pristupovať k spomína-
ným činnostiam.
Podobný projekt JPÚ  je  
spracovaný  v k.ú. Vasiľov, a v 
k.ú. Rabča prebieha záverečná 
etapa schvaľovania projektu. 
Tu ľudia tiež pochopili, že 
pokiaľ sa chcú pohnúť ďalej, 
inej cesty nemajú, a to  platí  
aj pre obec Vavrečka, pretože 
iná vhodnejšia možnosť pre 
túto lokalitu s tak rozdrobe-
ným vlastníctvom neexistuje.
 Jozef Kupčulák, zhotoviteľ

Vodári upozorňujú: „Skomplikujeme vám  život na tri roky.“

Situačný nákres budúcej kanalizácie.


	1: 8-1
	2: 2-7
	3: 6-3
	4: 4-5

